
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 11/2023 

LXXXI Sesja w dniu 26 października 2023  

Obrady rozpoczęto 26 października 2023 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:42 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Witam burmistrza miasta i gminy, pana Andrzeja Gąsiora. Witam sekretarz gminy, panią 

Agnieszkę Lewandowską. Witam skarbnik gminy, panią Edytę Durak. Po dłuższej przerwie 

witamy serdecznie. Witam kierownika referatu gospodarczo-inwestycyjnego, pana Marka 

Partykę. Witam kierownika miejsko-gminnego ośrodka pomocy społecznej, panią Annę 

Moroś-Mergalską. Witam kierownika referatu gospodarczo- i Komunalnej Ochrony 

Środowiska, Pana Jaska Brożynę. Witam obsługę Rady, Pana Daniela Winkowskiego. Witam 

sołtysów przybyłych na dzisiejszą sesję. Witam Panie i Panów radnych na dzisiejszych 

obradach. 

 

 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

3. Przedstawienie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 20 września 2023r., 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 



5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowej Słupi o zbiorczym zestawieniu 

oświadczeń majątkowych radnych. 

7. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy o zbiorczym zestawieniu oświadczeń majątkowych. 

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 

2023 – 2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy 

Nowa Słupia do 2030 r., 

4) w sprawie zmiany uchwały Nr IX/37/19 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 26 

kwietnia 2019 r. w sprawie sposobu poboru podatków rolnego, leśnego i podatku 

od nieruchomości oraz opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze 

inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

5) w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr LXXIX/48/23 z dnia 23 sierpnia 2023 

roku w sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 

6) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 

czerwca 2022 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu 

Gminy Nowa Słupia na dofinansowanie kosztów budowy przyłączy 

kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia w miejscowościach: Bartoszowiny, 

Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, Pokrzywianka i Stara Słupia, 

7) w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji, za pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego o zmianę rodzaju 

jednostki z przysiółka na wieś. 

9. Sprawy różne. 

10. Zamknięcie obrad. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 15, NIEOBECNY: 0 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

 

 

 

3. Przedstawienie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 20 września 2023r., 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Podpunkt trzeci to przedstawienie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia dwudziestego 

września dwudziestego trzeciego roku. Oczywiście protokół był dostępny w obsłudze Rady. 



Czy dzisiaj chciałby ktoś wnieść jakieś zmiany do protokołu? Nie widzę. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do punktu czwartego. 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo Sołtysi, mieszkańcy 

słuchający nas na złączach internetowych. Sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od 20 

września do 26 października, czyli dnia dzisiejszego. 20 września brałem udział w spotkaniu 

sołeckim sołectwa Dębno, 21 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa 

Jeleniów. 22 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Mirocice. 23 września 

bram udział w uroczystej mszy świętej na Świętym Krzyżu na zakończenie 24 rajdu 

pielgrzymkowego. 23 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Nowa Słupia. 

24 września brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Włochy. 25 września brałem 

udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Paprocice, 26 września brałem udział w wydarzeniu 

Forum Ekonomicznym zorganizowanym przez redakcję Echa Dnia w Kielcach, 26 września 

brałem udział w spotkaniu sołeckim Sołectwa Pokrzywianka, 27 września brałem udział w 

spotkaniu sołeckim Sołectwa Trzcianka, 27 września brałem udział w gali Forum 

Ekonomicznego w Kielcach oraz uczestniczyłem w odbiorze wyróżnienia w kategorii debiut 

roku za otwarcie parku Legend w Nowej Słupi. 28 września brałem udział w uroczystej mszy 

świętej uroczystości jubileuszu 50-lecia pożycia par małżeńskich z terenu naszej gminy. 28 

września brałem udział w spotkaniu klubu Seniora Ostoja w Świetlicy w Nowej Słupi. 5 

października odbyłem spotkanie robocze z Prezesem Przedsiębiorstwa Gospodarki i 

Odpadami Komunalnymi w Promniku. 5 października brałem udział w konferencji 

popularno-naukowej Miejsca Pamięci w Nowej Słupi, zorganizowanej przez Towarzystwo 

Przyjaciół Nowej Słupi wraz ze Szkołą Podstawową w Nowej Słupi, z udziałem profesora 

Krzysztofa Brachy oraz profesora Adama Masalskiego. 6 października brałem udział w 

uroczystościach odsłonięcia pomnika poświęconego pamięci pomordowanych w czasie II 

wojny światowej mieszkańców Jeziorka i Dębna. 10 października brałem udział w pierwszym 

posiedzeniu Komisji Interdyscyplinarnej ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej. 11 

października odbyłem spotkanie robocze z nowo wybranym sołtysem Sołectwa Serwis, które 

było połączone z wręczeniem nominacji. 11 października odbyłem spotkanie robocze z 

dyrektorem zespołu szkół w Rudkach. 13 października brałem udział w uroczystej mszy 

świętej oraz uroczystych obchodach 60-lecia powstania szkoły podstawowej w Rudkach. 14 

października brałem udział w uroczystym spotkaniu Stowarzyszenia Zdrowy Człowiek 

Emeryk z okazji jubileuszów trzeźwości członków grupy. 18 października brałem udział w 

uroczystej Akademii Szkolnej z okazji Dnia Edukacji w Szkole Podstawowej w Nowej Słupi. 

18 października brałem udział w posiedzeniu Związku Gmin Gór Świętokrzyskich w 

Bielinach. 19 października brałem udział w otwarciu, podsumowaniu trzeciej edycji 

Olimpiady Przedszkolaków, która odbyła się w hali sportowej w Nowej Słupi. 22 

października brałem udział w konkursie pieśni patriotycznych w Ciekotach wraz z zespołami 

KGW Jezioraneczki, Chełmowianie oraz Modrzewianki. 24 października brałem udział w 

spotkaniu szkoleniowo-roboczym Związku Miast i Gmin Regionu Świętokrzyskiego w 

Ujeździe. 25 października brałem udział w uroczystej gali wręczenia statuetek Świętokrzyski 

Wędrowca, zorganizowanej przez Urząd Marszałkowski Województwa Świętokrzyskiego, 

które odbyły się w Wojewódzkim Domu Kultury w Kielcach. Statuetką Świętokrzyskiego 

Wędrowca zostało uhonorowane Muzeum Starożytnego Hutnictwa im. Mieczysława 

Radwana w Nowej Słupi. Dziękuję bardzo.  

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu piątego sprawozdania przewodniczącego. Więc 

tak, 27 września uczestniczyłem w sesji Rady Powiatu, 28 września brałem udział w 

jubileuszu 50-lecia pożycia małżeństwa par z terenu naszej gminy, 13 października 

uczestniczyłem w uroczystościach jubileuszu 60-lecia zespołu szkół w Rudkach. Oczywiście 

w każdy czwartek odbywały się dyżury, przygotowywałem również materiały na komisję i 

sesję. 

 

 

 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowej Słupi o zbiorczym zestawieniu 

oświadczeń majątkowych radnych. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Jeszcze teraz jest punkt szósty informacja przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowej Słupi o 

zbiorczym zestawieniu oświadczeń majątkowych radnych. Informacja przewodniczącego 

Rady i tak podstawa prawna informuje, że wszyscy radni wypełnili ustawowy obowiązek i 

złożyli oświadczenia majątkowe. Łącznie złożono 14 oświadczeń majątkowych. W wyniku 

przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych stwierdzono w kilku przypadkach drobne 

przeoczenia. Radni zostali poinformowani o możliwości i sprostowaniu omyłek. Wszystkie 

błędy w oświadczeniach zostały skorygowane. Zgodnie z regulacją artykułu 24 punkt H 

podpunkt 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, przekazałem po 

jednym egzemplarzu oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich złożenia 

odpowiednim urzędom skarbowym, właściwym ze względu na miejsce zamieszkania osób 

składających. Informuję również, że oświadczenia majątkowe z wyłączeniem informacji o 

adresie zamieszkania składającego, oświadczenie oraz o miejscu położenia nieruchomości 

zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Nowa Słupia. 

Dziękuję bardzo. I teraz takie samo oświadczenie. Bardzo proszę pan burmistrz. 

 

 

7. Informacja Burmistrza Miasta i Gminy o zbiorczym zestawieniu oświadczeń 

majątkowych. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Również w wyniku przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych za rok 2022, osoby, które były zobowiązane, pracownicy wydający decyzje 

administracyjne, kierownicy jednostek organizacyjnych złożyli takie oświadczenia. Złożono 

w sumie 21 takich oświadczeń, sporządzonych na dzień 31 grudzień 2022 roku. Po analizie 

tych oświadczeń okazało się, że w paru przypadkach należało dokonać poprawek. Pracownicy 

zostali poinformowani. Te wszystkie błędy zostały skorygowane w oświadczeniach. 

Oświadczenia również są złożone na Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miasta i Gminy 

w Nowej Słupie. Dziękuję bardzo.  

 

8. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 



Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu ósmego, podjęcie uchwał i podpunkt pierwszy w 

sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej oraz podpunkt drugi w sprawie zmian w 

budżecie gminy były przed chwilą omawiane na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Przedyskutowaliśmy, czy chciałby jeszcze dzisiaj, teraz na sesji ktoś o coś zapytać, czy 

możemy przejść już. Jedziemy, tak? No to w takim... Bardzo proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo. Ja bym chciał tak, bardziej informacyjnie dla mieszkańców, którzy nas 

oglądają tutaj ze Słupi, bo jeśli zobaczą w papiery tutaj z sesji, tam mamy przesunięcia z 

funduszy na ulicę, na remont drogi ogrodowej. Tutaj o tym, żeśmy dyskutowali na komisjach, 

tylko chciałbym wyjaśnić mieszkańcom, którzy nas oglądają, że te przesunięcia oznaczają, że 

tu z tego co dowiedzieliśmy się już jest przetarg podpisany, tak i remont drogi ogrodowej 

prawdopodobnie w tym roku już ruszy i zakończenie remontu jest przewidziane, inwestycji 

przewidziane na lipiec, sierpień przyszłego roku. Łącznie ze wszystkimi mediami, z 

kanalizacją, ze wszystkim. Chyba, że jeszcze w woli szczegółów jakiś, coś pan, pan 

kierownik Marek, tak. Ale generalnie no żeby mieszkańcy byli spokojni, że przetarg jest 

podpisany i remont, remont niebawem ruszy. Także żeby się nie bali, że to zostało wycofane.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan burmistrz się zgłosił, a pan kierownik widzę, że rwie się do mikrofonu, który 

z panów będzie. Pan burmistrz. Dobrze. Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja Szanowni Państwo, chciałem tylko uzupełnić, nie jest to remont, jest to budowa drogi z 

pełnym uzbrojeniem, a więc z kanalizacją, z chodnikiem, z wodociągiem oraz z oświetleniem. 

Dzisiaj na sesji przesuwamy 277 739 zł, które jest potrzebne do tego, aby ten przetarg 

rozstrzygnąć, podpisać umowę z wykonawcą. Zostało zgłoszonych sześć ofert, które 

przedstawiane były na komisjach. Oferta , ta, która spełnia nasze wymagania, potrzebuje 

przesunięcia tej kwoty, jest to dofinansowanie z PROWU, jak wiemy tam w PROW-ie nie są 

te dofinansowania na poziomie 70-80%, jest to na poziomie 60%, więc jest to tutaj nieco 

mniejsze dofinansowanie, więc w związku z powyższym gmina musi tu dołożyć środki, żeby 

to zadanie wykonać. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę. W takim razie 

zamykam dyskusję, stwierdzam kworum. Przechodzimy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 



 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

 

 

3) w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Nowa 

Słupia do 2030 r., 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu trzeciego. Również omawianego szczegółowo na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Czy chciałby ktoś zabrać głos w tej projekcie uchwały. Nie widzę. W 

takim razie przechodzimy do głosowania. Czy kolega. Tak. To pan Marek Partyka jako 

kierownik omawiał ten, może w takim razie panie kierowniku kwestii tylko tak uzupełnienia 

dwa zdania o jaki projekt uchwały chodzi.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Szanowni Państwo, projekt tej uchwały jest pokłosiem uchwały, którą przyjmowaliście 

Państwo na poprzedniej sesji. Chodzi tutaj o przystąpienie do realizacji już programu 

rewitalizacji. Wcześniej wyznaczaliśmy obszary zdegradowane, czyli przypomnę, że to 

dotyczy dwóch miejscowości w naszej gminie, Słupia i Rudki. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Stwierdzam kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Nowa 

Słupia do 2030 r.,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

 

 

 

 



4) w sprawie zmiany uchwały Nr IX/37/19 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 26 kwietnia 

2019 r. w sprawie sposobu poboru podatków rolnego, leśnego i podatku od nieruchomości 

oraz opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Podpunkt czwarty. To również zmiana uchwały odnosi się tylko do tego, że został wybrany 

nowy sołtys po rezygnacji jednego z sołtysów w naszej gminie. Czy chciałby ktoś się 

wypowiedzieć? Nie widzę, w takim razie stwierdzam kworum i będziemy głosować. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr IX/37/19 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 26 kwietnia 

2019 r. w sprawie sposobu poboru podatków rolnego, leśnego i podatku od nieruchomości 

oraz opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w drodze inkasa, określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

 

 

5) w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr LXXIX/48/23 z dnia 23 sierpnia 2023 roku 

w sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Następny projekt uchwały to podpunkt piąty w sprawie powołania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w sprawie przeciwdziałania przemocy domowej. Z tego co na komisjach 

obradowaliśmy, pani kierownik jest przeciw, ale prosiła żebyśmy głosowali za. Czy ktoś 

chciałby... Cytując klasyka. Dziękuję. Przechodzimy w takim razie do głosowania. 

Stwierdzam kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej nr LXXIX/48/23 z dnia 23 sierpnia 2023 roku w 

sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał 

Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 



PRZECIW (1) 

Dawid Marzec 

 

 

6) w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 

2022 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Nowa Słupia na 

dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia 

w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do podpunktu szóstego. Również omówionego tutaj chodzi w tej uchwale o 

wydłużenie terminu składania wniosków na przyłącza kanalizacyjne. Stwierdzam kworum, 

ale jest jeszcze głos do dyskusji kolega Sylwester Kozłowski. Bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję panie przewodniczący. Wypowiadałem się na wspólnym posiedzeniu 

komisji na ten temat, ale ponieważ mamy sesję online. Prośba panie burmistrzu, żeby 

dopilnować tych terminów. Przedłużamy tą uchwałą termin do listopada 2024 roku 

dofinansowań, do przyłączy, żeby po prostu przekazywać informację i ponawiać tą 

informację wśród mieszkańców, gdzie jest kanalizacja, a którzy nie wykonali jeszcze swojego 

przyłącza, żeby mogli skorzystać z tego dofinansowania. To jest jedna sprawa. I druga sprawa 

to jest kwestia wyjaśnienia, Po raz kolejny to było wyjaśnione, ale musi chyba to zabrzmieć 

na sesji, że przyłączę w miejscowości Jeziorko i Dębno, średni koszt to jest 1800 zł, od sieci 

do studzienki, natomiast od studzienki do budynku płaci mieszkaniec. Tak, panie Marku? 

Tak, dla mieszkańca 1800 zł. Natomiast gminy dofinansowanie jest w wysokości 8800 zł. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze będzie uszczegóławiał kierownik, czy nie? Czy też pan 

burmistrz? Tak, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, korzystając faktycznie z okazji, że jesteśmy tu, na złączach i 

mieszkańcy mogą zaczerpnąć informację. Informacja jest taka, że jeżeli chodzi o pulę 

środków, którą przeznaczyła Rada Gminy, a Rada Gminy przeznaczyła 3 miliony złotych na 

dofinansowanie przyłączy na terenie naszej gminy w budowanych miejscowościach, tam 

gdzie kanalizacja była budowana, więc Cząstków, Pokrzywianka, Stara Słupia, Bartoszowiny, 

Jeziorko, Dębno i oczywiście część Mirocic. Więc możliwość skorzystania została 

przedłużona do końca, do 30 listopada. Jest to oczywiście związane z ... przyszłego roku, 

2024, ponieważ pula 3 milionów została rozbita na dwie i była to kwota 2 miliony na 2023 

rok i ta kwota została już praktycznie wykorzystana, rozdysponowana, mamy podpisane 

umowy i one są realizowane w tej chwili. Widać to szczególnie w jeziorku, gdzie 

przyspieszone są prace i dużo jest wykonywanych w tej chwili przyłączy. Natomiast w 

następnym roku według listy kolejności będą wykonywane sukcesywnie pozostałe przyłącza. 

Apelujemy oczywiście do mieszkańców o cierpliwość, ponieważ ta kwota pozwala nam na 

rozbicie na jednak na 2024 rok i w związku z powyższym będą te przyłącza wykonywane w 

momencie, kiedy pozwoli pogoda już na wiosnę 2024 roku sukcesywnie. Jest to związane 

oczywiście z projektami, z rozliczeniem naszym w Urzędzie Marszałkowskim, z rozliczenia 

się również z efektów przyłączy, w związku z powyższym jest ten termin. Jeżeli ktoś miałby 



pytania, czy chciałby udzielić informacji, udzielamy tej informacji dwóch pracowników 

Urzędu Gminy, udziela tej informacji, można się zgłosić, co do przyłącza, jak i również co do 

jakichś rozwiązań technicznych, które powiedzmy po drodze mieszkaniec trafia na jakieś 

problemy, to te problemy tu na miejscu rozwiązujemy. Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo. 

Kolega Stanisław Cisłowski jeszcze prosi o głos. Bardzo proszę. Tylko proszę, kolego, 

mikrofon.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Na komisjach na temat tych przyłączy już odnośnie, skąd się zaczyna przyłącze. W związku 

z licznymi pytaniami, co niektórzy mieszkańcy mają na swoim terenie od głównej nitki, 

przejście do domu, do swojego budynku, mają trzy studzienki i padło pytanie, odkąd zaczyna 

się jego przyłącze, od której studzienki? Prosiłbym o wyjaśnienie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan kierownik, bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Przyłącze jest od ostatniej studzienki przy domu, przy posesji, od sieci. Niezależnie od tego, 

ile jest tam studzienek, bo tam jest, jeśli chodzi o Dębno i Jeziorko jest kwota uśredniona. Bo 

tam jest skomplikowana, na przykład w Jeziorku trzeba czasami przejść pod drogą, byłoby to 

niekorzystne dla mieszkańców, prawda. No jeden ma krótkie, drugi ma długie, dlatego ta 

kwota jest uśredniona, żeby wszyscy płacili po 1800 złotych. Dziękuję.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Przepraszam, ja mam jeszcze pytanie. Jeżeli na jednej pozycji są trzy studzienki, to ostatnia 

studzienka, to jest ta z przyłączem?  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Tu Sołtys, tak? Chciał jeszcze w tej sprawie.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Sosnówka już nie może skorzystać?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Sosnowka, szanowni państwo, została tutaj w uchwale, nie została uwzględniona w uchwale 

Rady Gminy, ponieważ uznaliśmy, że tam już, jeżeli chodzi o kanalizację, jest wykonana.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Tak, i tam gdzie jest wykonana. Nie chodzi o następne przedłużenie tej kanalizacji, tylko w 

tych miejscach, kto tam wypadł i nie zrobił, nie przyłączył się.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Wie pan, panie sołtysie, my nie możemy nikogo zmusić do przyłączenia, bo może, mogą 

być różne sytuacje. Może być przydomowa oczyszczalnia ścieków, mieszkaniec miał na to 

praktycznie kilka lat. No to nie możemy się wracać do kilku lat, bo za chwilę będziemy się 

wracać do, nie wiem, do lat dziewięćdziesiątych, dwutysięcznych. Musi występować, musi 

występować o warunki przyłączenia do gminy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dobrze, dobrze. Już sekunda, bo tutaj jest uchwała, która dotyczy, pewnych miejscowości. 



To nie są wszystkie miejscowości z terenu naszej gminy. Są to miejscowości Bartoszowiny, 

Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, Pokrzywianka i Stara Słupia. Ta uchwała 

odnosi się tylko do tych miejscowości i mieszkańców tych miejscowości i oni mogą 

skorzystać z dofinansowania, ponieważ w tych miejscowościach były ostatnio w tym ostatnim 

czasie robione kanalizacje sieci główne. I dlatego taki ukłon jeszcze w stronę mieszkańców, 

którzy nie zdążyli po prostu przyłączyć się w czasie wykonywania sieci głównej. Jeszcze pan 

burmistrz tak, słowo bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja jeszcze tak króciutko chciałem dopowiedzieć tutaj, szanowni państwo, ponieważ 

mieszkańcy Sosnówki czy innej miejscowości mieli możliwość się przyłączania. Te koszty 

były wielokrotnie mniejsze. Te koszty były na poziomie właśnie takim, jak dzisiaj płaci 

mieszkaniec 1800 złotych, więc mogli skorzystać, przyłączyć się, tam koszty były naprawdę 

bardzo niskie. Natomiast w tej chwili, w okresie tej pandemii, w ostatnich dwóch latach, Ceny 

wzrosły wielokrotnie i nie stać byłoby mieszkańcom na przyłączenie. My musimy się też 

wywiązać ze wskaźników. W związku z powyższym Rada Gminy wspólnie tutaj z Urzędem 

ustaliła, że możemy mieszkańcowi pomóc poprzez uchwałę, którą żeśmy tutaj długo 

debatowali, ustaliliśmy, prawda, możliwość dofinansowania. No i gmina tu poniosła wysiłek, 

ponieważ jest to, tak szczegółowo mówiąc, jest to kwota, tak jak pani Skarbnik mi przed 

chwilą pokazywała, jest to kwota 3 miliony ponad 3 miliony 500 tysięcy złotych, z czego 2 

miliony 500 tysięcy jest skierowane na ten rok, natomiast milion złotych na następny rok. I w 

ramach tych kwot się w tej chwili obracamy na, tak jak pan przewodniczący powiedział, na 

nowo budowanej sieci.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Stwierdzam quorum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały Nr LIX/40/22 Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 2 czerwca 

2022 r. w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Nowa Słupia na 

dofinansowanie kosztów budowy przyłączy kanalizacyjnych na terenie Gminy Nowa Słupia 

w miejscowościach: Bartoszowiny, Cząstków, Dębno, Jeziorko, Mirocice, Nowa Słupia, 

Pokrzywianka i Stara Słupia..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

 

 

7) w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, za 

pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego o zmianę rodzaju jednostki z przysiółka na 

wieś. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do następnego punktu uchwały również omawianego, a tu zmieniamy z 



przysiółka na wieś. Czy może pan kierownik dwa słowa, żeby też wybrzmiało, jeżeli 

mieszkańcy słuchają, żeby było wiadomo o co chodzi. I kolega Sylwester Kozłowski też 

zgłasza się. Bardzo proszę.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Szanowni Państwo, wychodzimy naprzeciw woli mieszkańców, ponieważ Pani Sołtys z 

Dębniaka zebrała 114 podpisów w sprawie zmiany formy administracyjnej z przysiółka na 

wieś. Wieś Dębniak jest, znaczy przysiółek Dębniak też był wyodrębniony, już jeśli chodzi o 

granice samego przysiółka. Tu się nic nie zmienia, zmienia się tylko forma z przysiółka na 

wieś Dębniak. Jeśli Państwo podejmiecie tą uchwałę, ten wniosek zostanie wysłany do 

Ministra Spraw Wewnętrznych Administracji do Warszawy za pośrednictwem Wojewody 

Świętokrzyskiego i wówczas ta zmiana będzie mogła nastąpić. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Sylwester Kozłowski.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie Marku, chciałem zapytać właśnie odnośnie samej procedury. 

Zostanie to przekazane do wojewody, wojewoda przesyła dalej i jak długo będzie trwała ta 

cała procedura, zamiany przysiółka na miejscowość Dębniak. Czy mamy taką wiedzę?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Znaczy w tej chwili nie mogę panu precyzyjnie odpowiedzieć, nie mam takiej wiedzy. 

Pierwszy raz takie coś tutaj robimy, także nie wiem, w tym momencie panu nie odpowiem. 

Mogę to jeszcze spróbować ustalić, ale przestrzegam przed jakimiś takimi twardymi 

terminami, dlatego że w ministerstwach czasami te terminy nie są do końca dotrzymywane, z 

tego co wiem.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- W materiałach mamy pismo od pani Sołtys odnośnie nazwy ulic, bo problem jest taki, że 

pogotowie czy też kurier nie wie gdzie ma dojechać, bo nie ma adresu. Czy jesteśmy w stanie 

w jakikolwiek sposób pomóc, żeby rozwiązać ten problem? Czy tylko taka procedura jest 

możliwa, która w tej chwili, nad którą w tej chwili rozmawiamy? Czy też ewentualnie 

wprowadzenie tych nazw ulic nie byłoby szybsze? No tak, żeby w jakiś sposób to, to 

rozwiązać.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan kierownik, bardzo proszę. Tak, czy pan burmistrz? A, okej, przepraszam, no dobra. Pan 

burmistrz, bardzo proszę.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Szanowni państwo radni, podstawowy problem to jest zniknięcie tego przysiółka. To jest 

podstawowy problem, ponieważ wpisanie ulicy też nie rozwiązuje sprawy. Może 

rozwiązywałoby sprawę, jeżeli chodzi o dotarcie, powiedzmy zidentyfikowanie. Natomiast tu 

chodzi o to, aby wpisane zostało to do terytu, aby zostało to wpisane do wszelkich map i tak 

dalej, ponieważ no wiemy, że działa dzisiaj GPS i tak dalej i w momencie, kiedy ktoś wpisuje 

Dębniak, nie wyskakuje mu miejscowość i wiele osób, które się zgłaszało tutaj, czy 

przyjeżdżało, czy nawet z paczkami, oni mieli problem po prostu z dotarciem, ponieważ nie 

mają Dębniaka jako miejscowości. Więc to jest problem, który jest podstawowym problemem 

dla mieszkańców, również tego typu problemy, że na przykład wiem od pani Sołtys, że dzieci 



miały problemy z kupieniem biletu miesięcznego. No bo jest to w tej chwili przy takiej 

elektronizacji, informatyzacji, po prostu jest wyświetlane, czy ta miejscowość jest, czy nie. 

Ktoś wpisuje bilet, wpisuje dane i nie może, nie wyskakuje mu, że taka miejscowość jest. 

Taki problem jest w aktach notarialnych i taki problem jest jeszcze w innych działaniach 

administracyjnych. Pani sołtys zgłaszała i dlatego jako gmina podjęliśmy działanie, jeżeli 

chodzi o zmianę przysiółka na miejscowość Dębniak, bo tak naprawdę Dębniak jest 

miejscowością w tej chwili, wydzieloną z dwóch miejscowości, z przed laty Wólki 

Milanowskiej oraz Jeleniowa i może samodzielnie jako miejscowość być zidentyfikowana i w 

momencie, kiedy ona będzie wpisana, wtedy nie będzie problemu z dotarciem do 

miejscowości. Natomiast jeżeli chodzi o ulicę, to jest mi się wydaje, że dalszy, dalszy 

problem, który można później z czasem rozwiązać, jeżeli mieszkańcy będą chcieli już po 

wpisaniu miejscowości Dębniak, no bo teraz byśmy robili ulicę na przysiółku, więc też 

byłoby tak trochę nie do końca, nie do końca według mnie prawidłowe. Natomiast to 

rozwiązuje problem na dzień dzisiejszy, natomiast jeżeli chodzi o wpisanie ulic, byłoby to w 

dalszej kolejności, jeżeli by mieszkańcy oczywiście taką potrzebę widzieli.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Jasne, że nazwa ulic to nie jest decyzja Rady Gminy, tylko musiała być 

decyzja mieszkańców, którzy mają tam swoje domy przy tych ulicach. Czyli mamy tak gdyby 

dwa problemy. Jeden problem to jest taki formalny, że nie można wypełnić różnych 

dokumentów, tak, bo nie ma takiej miejscowości, a drugi problem to jest dotarcie pogotowia, 

czy też kurierów. A nie moglibyśmy zrobić takich tymczasowych tabliczek? Że są, są te 

tabliczki? Ok, dziękuję bardzo.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Jeszcze dopowiem, i potwierdzę, szanowni Państwo, żeby mówić o ulicach, ulice mogą być 

tylko nadawane miejscowości, czyli wieś administracyjnie lub miasto. Natomiast nie 

przysługują przysiółkowi. W związku z powyższym najpierw musi być zatwierdzona ta, ta 

wioska, Dębniak formalnie, dopiero wtedy można ewentualnie mówić o ulicach. Oczywiście 

tutaj musi być inicjatywa i konsultacje przeprowadzone również wśród mieszkańców. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy wszystkie już wyjaśnione wątpliwości? Dobrze. W takim razie 

zamykam dyskusję, przechodzimy do głosowania, stwierdzam kworum. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, za 

pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego o zmianę rodzaju jednostki z przysiółka na 

wieś..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Stanisław Cisłowski, Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Ryszard Karpiński, Robert 

Klefas, Sylwester Kozłowski, Dawid Marzec, Halina Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa 

Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 



9. Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu dziewiątego. Sprawy różne. Bardzo proszę. Koleżanka Ewa 

Pastuszyńska prosi o głos. Bardzo proszę.  

 

Radna Ewa Pastuszyńska 

- Dziękuję za głos. Na ostatnim zebraniu sołeckim w Nowej Słupi pan burmistrz obiecał nam 

naprawę wykładziny w Świetlicy. Pamięta pan burmistrz? Chciałam przypomnieć, bo 

naprawdę tam jest niebezpiecznie. Ona się rozsunęła na środku bardzo. Tam ćwiczą dzieci, 

młodzież w ogóle. No zresztą seniorzy się spotykają. Zrobiło się to bardzo niebezpieczne, bo 

coraz bardziej się rozsuwa. Bardzo proszę i przypominam o tym. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz będzie od razu odpowiadał.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Tak, ja ten problem oczywiście po spotkaniu zgłaszałem. Pan Marek już wie o tym. W 

pewnym momencie po prostu to zrobimy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Koleżanka Halina Misiurska, bardzo proszę.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Ja chciałam zwrócić się z prośbą do pana 

burmistrza. Mieszkańcy do mnie dzwonią i pytają czy jest możliwość przedłużenia tego kursu 

autobusa PKS, który jeździ już u nas trzeci rok i jest dużą, dużym udogodnieniem dla, dla 

osób nawet dojeżdżają do pracy, ale i osoby starsze, które mogą się dostać do lekarza. Także 

jest wielka prośba, żeby podjąć już rozmowy, żeby ten autobus jeździł w 2024 roku też, bo 

wiemy, że to było przedłużenie tylko na, na ten rok dwudziesty trzeci, a on się za dwa 

miesiące kończy. Także bardzo proszę, panie burmistrzu, bo jest dużo właśnie takich, takich 

pytań i mieszkańcy bardzo proszą. Dziękuję bardzo  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Kolega obok, sąsiad zapisał, chyba sobie będzie kursy wydłużał. Pan Burmistrz, bardzo 

proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni państwo, te kursy, które kursują w tej chwili, no składamy, składamy wniosek o 

przedłużenie i możliwość kontynuacji tych linii. Dopiero jest złożenie do 10 bodajże 

listopada, także jest jeszcze czas.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Także nie tylko tutaj Jeleniów, ale tu również wszystkie inne te miejscowości, do których te 

autobusy docierają, to są rzeczywiście potrzebne i one cieszą się dużym powodzeniem. 

Wbrew pozorom jednak ludzie korzystają i jeżdżą i chwalą sobie to i dobrodziejstwo wielkie, 

więc bardzo ważna rzecz, żeby w przyszłym roku również dalej kontynuować. No i tutaj już 

sąsiad Grzegorz Rapcia, prosi o głos.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 



- Dobrze pan mówi, panie przewodniczący, do wielu miejscowości te autobusy kursują, no ale 

no niestety do czterech miejscowości te autobusy linii użyteczności publicznej nie kursują. 

Mam tutaj na myśli miejscowości Baszowice, Mirocice, Jeziorko i Dębno. Swego czasu 

rozmawiałem tam z przewoźnikiem, który no wtedy nie, że tak powiem, nie dysponował 

taborem, żeby wejść w tą umowę, rozwinąć dalej tam te kursy, w tej chwili nie ma problemu, 

jest w stanie uruchomić taką linię, poprowadzić tam właśnie przez te miejscowości, ja może 

przeczytam całą tą, jakby ta linia wyglądała. Ona by obsługiwała następujące miejscowości, 

Nowa Słupia do Świętej Katarzyny i autobusy by kursowały przez miejscowości Baszowice, 

Mirocice, Jeziorko, Dębno, Wola, Szczygiełkowa, Celiny, Bodzentyn, Podgórze. No ta linia 

bardzo by nam się przysłużyła jako mieszkańcom, bo no niestety jeden tylko przewoźnik, no 

ja nie będę się wypowiadał w kwestii, jak ten przewoźnik obsługuje tę linię i tak dalej, i tak 

dalej. Rozmawiał ten przewoźnik, co ja z nim rozmawiałem, z panem jako burmistrzem, że... 

No i pan mu odpowiedział, że no jest tam ta siatka połączeń na tyle wystarczająca, że nie ma 

takiej potrzeby, nie ma odzewu społecznego, żeby uruchomić tę siatkę połączeń. No ja 

przeszedłem się wczoraj tylko po południu, zebrałem 100 podpisów z mojej miejscowości, że 

jednak te połączenia są potrzebne, rozmawiałem z ludźmi, żeby to uzupełnić. W tej chwili 

dam panu te podpisy, no i będę kontynuował. To są, panie burmistrzu, podpisy tak gdzieś 

mniej więcej z jednej trzeciej miejscowości. No ja mogę jeszcze po weekendzie czy po 

wszystkich świętych przejść, zebrać dalej te podpisy, no ale myślę, że to jest wystarczająco 

dużo, bo ludzie naprawdę są zainteresowani tym, żeby tę siatkę połączeń uzupełnić. No i 

druga tutaj jeszcze taka sprawa, co też się wiąże z tym, bo no jednak jakby nie było, no nasza 

gmina też jest gminą turystyczną, no jest obsługiwana ta linia użyteczność, nie wiem, czy to 

jest pod użyteczność podpięta, Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, Nowa Słupia z tamtej 

strony przez Bartoszowiny, ale nie ma połączenia z tej strony. Także ona zawsze też Święta 

Katarzyna, turyści też by przyjechali do Słupi, później sobie wrócili. No i z mojej strony to 

jest to wszystko, no myślę, że pozytywnie wpłynie ta, ten głos mieszkańców tutaj, żeby tą 

linię jednak uruchomić i podpisać umowę z przewoźnikiem na uruchomienie tej linii. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję, pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję. Szanowni Państwo radni, trzeba by zacząć od tego, że jeżeli chodzi o kursy, które 

są wprowadzone przez naszą gminę, one są w ramach programu likwidacji białych plam, czyli 

tam, gdzie nie ma autobusów kursowych. I tutaj te linie, które myśmy uruchomili jako gmina, 

to są oczywiście te, które łączą tutaj nową Słupię z miejscowościami, gdzie tych kursów nie 

ma, bo nie ma w Starej Słupi, nie ma na Pokrzywiance i tak dalej, więc one wypełniają tą 

lukę, wypełniają tą ustawę likwidacji białych plam. No to jest troszkę inna sytuacja, ponieważ 

autobusy kursowe są, linia Święta Katarzyna przez Związek też funkcjonuje, jest 

dofinansowana również przez gminę Nowa Słupia, żeby po prostu ruch turystyczny był, on 

kursuje od Świętej Katarzyny do Huty Szklanej, jest prowadzony przez Związek Gmin Gór 

Świętokrzyskich. Jeżeli chodzi o taką budowę linii, ona musiałaby być zbudowana w 

porozumieniu z gminą Bodzentyn, ponieważ my sami nie możemy takiej linii otworzyć i 

finansować ją, musiałaby być to współfinansowana i spisana w porozumieniu z Bodzentynem. 

Ja byłem kilka lat temu i to rozmawiałem z panem Grzegorzem na ten temat, że byłem 

osobiście u burmistrza Bodzentyna i była taka rozmowa, że ewentualnie uruchomienie taki 

kurs tam głównie chodziło o to, żeby dopomóż szkole powiatowej, która tam funkcjonuje, 

jeżeli chodzi o przejazd uczniów. Natomiast w międzyczasie doszli przewoźnicy, bo doszedł 

przewoźnik, który kursuje na naszej linii i Bodzentyn się z tego jakby wycofał, bo rozmowy 



nie było, była jedna rozmowa. Więc no ja musiałbym zaczynać praktycznie od zera, 

udowodnić, że ta linia jest linią, gdzie nie kursują autobusy kursowe, jest likwidacją białej 

plamy, no i spisać porozumienie z Bodzentynem. Więc to jest taki proces, panie Grzegorzu, 

nie da się go zrobić w tydzień, dwa, bo to jest porozumienie, które trzeba po prostu 

umiejętnie, mądrze spisać i uzasadnić powstanie takiej linii. Ona będzie sprawdzana, jest 

kontrolowana, czy wypełnia wymogi tej ustawy. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Jeszcze kolega chce tutaj kontynuować, tak?  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Ja jeszcze się odniosę, no jednak to przepraszam, że wejdę tutaj w pana radnych tutaj 

Baszowic i Mirocic, no ale mieszkańcy Baszowic-Mirocic czy uczniowie, którzy by poszli do 

liceum do Bodzentyna, no oni nie mają jak się dostać do Bodzentyna. także to jest biała plama 

Panie Burmistrzu. A druga sprawa, ta linia taka, co kursuje z Nowej Słupi tam do Świętej 

Katarzyny, ona kursuje tylko do końca października, ona nie jest całoroczna. Także to jest, no 

bo to jest linia turystyczna typowa. Także to są dwie różne kwestie. Dziękuję. Jeszcze właśnie 

druga sprawa, linia użyteczności publicznej w całości jest finansowana przez Skarb Państwa. 

Do każdego kilometra dopłacane jest trzy złote. Także gmina nie ponosi żadnych kosztów z 

tego tytułu. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Sylwester Kozłowski, bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Mam pytanie w innej sprawie, ale chciałbym nawiązać do tego, o czym 

mówi kolega Grzegorz. Super inicjatywa, jak najbardziej jako radny miejscowości Mirocice. 

podejrzewam, że i kolega z Baszowic też do tego się dołączy. Jeżeli jest tylko taka 

możliwość, to jak najbardziej, panie burmistrzu, starajmy się o pozyskanie takich środków i 

uruchomienie takiej linii, dlatego że jest problem z połączeniem właśnie z kierunkiem 

Bodzenty. To jest pierwsza sprawa. Druga sprawa, proszę powiedzieć, ta komunikacja 

turystyczna, to w jaki sposób ten autobus jeździ? Święta Katarzyna, Huta i z powrotem? Czy 

Święta Katarzyna, Huta, Nowa Słupia, Bodzentyn? Natomiast Panie Burmistrzu, to jest linia 

turystyczna i za chwilę ten sezon turystyczny dobiegnie końca, a taka linia byłaby potrzebna, 

bo też widać to po ilości turystów i samochodów, które są zostawiane przy tych drogach 

dojazdowych do lasu w niedzielę albo w sobotę, gdzie ludzie mogliby zostawić auta na 

parkingu załóżmy Nowej Słupi, albo Świętej Katarzynie, albo Bodzentynie i przemieścić się 

gdzieś, dojechać tak, do kolejki, czy też do parku. Inicjatywa super, w stu procentach 

popieram. Natomiast chciałem zabrać głos i zadać pytanie odnośnie mostu w Mirocicach, bo 

zbliżamy się do końca, niedługo koniec roku, zostało nam dwa miesiące, na jakim jesteśmy 

etapie. Bardzo dziękuję.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Ja odpowiem. Szanowni Państwo mamy takie zadanie remont dwóch mostów jak Szanowni 

Państwo wiecie w zadaniach w budżecie gminy. W tym momencie realizujemy w zasadzie już 

jest zaawansowane są prace przy moście w Pokrzywiance przepraszam na Włochach na rzece 

Pokrzywiance. Tamten most się oczywiście uszkodził dosyć mocno i musimy go 

zrewitalizować z powrotem. Natomiast jeżeli chodzi o most w Mirocicach, wysłaliśmy 

zgłoszenie do powiatu o możliwości rozpoczęcia prac, no i musimy zabezpieczyć środki 

finansowe, bo na tym zadaniu nie mamy środków finansowych już wystarczających, żeby ten 



most wyremontować i taka propozycja z naszego referatu wpłynie tutaj do pani skarbnik, 

żeby takie środki zabezpieczyć na przyszły rok. One będą mniejsze, mam nadzieję, 

przynajmniej z kosztorysów tak wynika w stosunku do tego mostu, który był na Włochach i 

zrealizować go w przyszłym roku. No zgłoszenie musi być, rozpoczęcia robót.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Czyli w tym roku, nie zrobimy tego remontu już. Okej, dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni państwo, chciałbym sprostować informację, że gmina nie uczestniczy kosztowo. 

Linia, która jest prowadzona przez Związek turystyczna, wkład naszej gminy jest 21 tysięcy 

złotych, jeżeli chodzi o linie, które są zorganizowane przez naszą gminę, wkład finansowy 

gminy jest w kwocie 131 912 zł, przy czym całość zadania to jest 1 282 009 zł. Także nasza 

gmina uczestniczy w tym. Oczywiście my to rozliczamy w pewnych formach, próbujemy to z 

przewoźnikami rozliczać na takiej zasadzie, żeby nasz wkład był jak najmniejszy, 

ewentualnie jeżeli się uda to sprowadzony do zera, ale jednak nie mniej jednak wkład 10%, w 

każdej linii jest 10%. Taki jest obowiązek ustawowy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Nie wiem czy ja dobrze to zrozumiałem, ale z tego co tutaj radny z Jeziorka mówił, to 

mówił o linii pożytku publicznego, tak? O tak, użyteczności publicznej to jest inna zupełnie 

linia niż linia turystyczna. Tak, to są dwie zupełnie inne, zupełnie inne sprawy. Czy to jest 

pod tą samą ustawą, czy? Żeby to wyjaśnić.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- To jest linia użyteczności publicznej, tylko to jest zrobiona przez związek, a nasza jest 

gminna. Mogą być porozumienia między gminami, tak jak w tej chwili ma na przykład 

Opatów, który ma linię również do nas tutaj. przez gminę Łagów, ale jest to porozumienie z 

kilkoma gminami, bo to przejeżdża przez naszą gminę, również przez gminę Łogów oraz 

przez gminę Opatów. Więc jest to ta sama ustawa, takie same są zasady rozliczania, jest 10% 

wkładu finansowego przez samorząd.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Łukasz Nowak, bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja mam tylko tu Panie Burmistrzu takie pytanie, ponieważ tam wczoraj rozmawiałem, 

chodzi mi o ten budynek na ulicy Górniczej. Wiem, że są podpisywane umowy o ogrzewanie, 

czy faktycznie tam od pierwszego uda się to uruchomić? Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję. Szanowni państwo, budynek jeszcze dziś byliśmy również oglądać. Praktycznie 

jesteśmy tam przynajmniej dwa, trzy razy w tygodniu, jeżeli chodzi o, no, doglądanie tego 

budynku, ponieważ wiemy, jak sprawa jest trudna i każda firma, która tam w tej chwili 

pracuje, mówi, że no jest to bardzo trudny proces. Z powodu tego, że są mieszkańcy, którzy 

tam mieszkają. No i faktycznie, gdyby ktoś z państwa był jeszcze kilka tygodni temu, a 

dzisiaj różnica jest zasadnicza i duża, powiem szczerze, jeżeli chodzi o zaawansowanie prac. 



Jeżeli chodzi o ciepło, w tej chwili jest montowany i w tej chwili jest rozprowadzane, rury są 

rozprowadzane w kotłowni. Skończone są w mieszkaniach, albo przynajmniej jest już na 

ukończeniu, tak. Natomiast jeżeli chodzi o kotłownię, ona jest w tej chwili montowana. 

Dzisiaj byliśmy, pan już montuje zbiorniki, montuje rury, więc na pewno lada moment, ona 

będzie to ciepło, będzie podaną nas priorytetem. Natomiast bardzo ważną rzeczą, która w tej 

chwili jest wykonywana, jest wentylacja. ponieważ należało tam doprowadzić wentylację, 

przynajmniej dwa punkty wentylacyjne w każdym mieszkaniu i tak to jest zrealizowane. Jest 

to w tej chwili najtrudniejszy proces i on przebiega w tej chwili już, można powiedzieć, ma 

się ku ukończeniu. No jest to zaawansowana praca, nie mniej jednak każda z firm, która tam 

pracuje, nawet dzisiaj podpytywaliśmy pana montera instalacji właśnie tej cieplnej, no to on 

mówił, że to jest niezwykle trudny proces. Naprawdę po prostu są mieszkania zamknięte, są 

mieszkania otwarte, wchodzą, robią. Jest mieszkanie zamknięte, no nie zrobią, nie mają 

możliwości. No to dla mieszkańców jest to też uciążliwe, bo trzeba przyznać, że po prostu jest 

to praca duża. Nie było nigdy takiej pracy na taką skalę. Apeluję tylko o cierpliwość, żeby po 

prostu jeszcze ten moment, te 2-3 tygodnie przetrwać. I myślę, że będą to naprawdę warunki 

już takie jak należy. Oczywiście zmieniamy umowy, bo umowy poprzednie na ogrzewanie to 

były na poziomie 18 złotych za metr kwadratowy, więc był to bardzo koszt ogromny dla tej 

społeczności, która tam mieszka. Będziemy podpisywali umowę i to jest uśredniona cena, 

która będzie obowiązywała taka, jak obowiązuje na osiedlu. Natomiast będą montowane 

wszędzie liczniki, opomiarowanie na wodzie, wodzie ciepłej, wodzie zimnej, na ogrzewaniu, 

na gazie, także będzie to wszystko opomiarowane i myślę, że dla mieszkańców będzie to 

znacznie tańsze funkcjonowanie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Robert Klefas.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję panie przewodniczący. Ja chciałbym się pozytywnie wypowiedzieć tutaj z 

zaskoczeniem dosyć o powołaniu takiej linii dzisiaj usłyszałem, ale jeżeli ona ma usprawnić 

dowóz, transport dzieci do szkoły, no w Baszowicach wiem o przynajmniej kilku osobach, 

które jeżdżą do Bodzentyna. Poza tym to połączenie jest dosyć ciekawe, ponieważ jedzie 

przez, zrozumiałem, że to Wola Szczygiełkowa no to tam praktycznie od naszej strony nie ma 

takiego połączenia. I myślę, że warto takie coś rozważyć i wkomponować w tą sieć 

transportu, rozwiązać ten problem. No poza tym nie będzie, nie będzie monopolu jak gdyby 

na, na świadczenie usług transportowych. Ja mam również pytanie jeszcze do Pana Marka 

odnośnie zaawansowania projektowego na drodze Hucisko-Mirocice.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Jeżeli chodzi o drogę Hucisko-Mirocice, mamy pozwolenie wodnoprawne, będą składane 

dokumenty do ZRID-u.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ryszard Karpiński.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Dziękuję panie przewodniczący. Najpierw podziękowania do pana Marka Partyki. Panie 

kierowniku dziękujemy za posypanie drogi od drogi Chełmowej do rzeki. To jedno chciałem 

przy okazji uspokoić mieszkańców Stara Słupia Góry. To co zapewnił pan wójt na komisjach, 

że ta droga powiatowa będzie robiona. Wszystko zmierza w dobrym kierunku. Następnie 

droga do oczyszczalni ścieków, no to już wiadomo, też będzie realizowana. I to, co zapewnili 



mnie pan burmistrz i pan kierownik Partyka o tych czterech domach od Żelaznego Krzyża, co 

tu mówimy, od Chełmowej tam, będzie to realizowane. No i tyle, dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Grzegorz Rapcia, ale się dzisiaj rozszalał kolega.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- No oczywiście, no od czasu do czasu trzeba. Tak, dokładnie. Panie burmistrzu, no idąc tym 

tokiem, że tam no gmina coś musi dopłacić te 10%, no to taki szybki rachunek zrobiłem. 

Dziennie na tej linii będzie wykonywanych 252 kilometry około, razy 5 dni w tygodniu, bo na 

razie jest mowa o 5 dniach, no to wychodzi 1260 kilometrów. razy znowu tam mniej więcej 

52 tygodnie w roku, wychodzi 65 tysięcy kilometrów z groszami, razy 3 złote, więc budżet 

państwa to płaci 196 560 złotych. I 10% wkładu własnego gminy, to jest 20 tysięcy, no ludzie 

kochani. Czy to są takie gigantyczne pieniądze? Dziękuję.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Szanowni Państwo, żeby tutaj, że tak powiem, zakończyć dyskusję w tej kwestii, po 

pierwsze musimy zobaczyć, czy prawo i procedury nam pozwalają na uruchomienie takiej 

linii. Jeśli tak, to przyjrzymy się temu. projektowi i pomysłowi, no bo to faktycznie tam 

wszyscy wiemy, że do Bodzentyna jest ciężki dojazd i postaramy się złożyć ten wniosek. 

Jeżeli oczywiście będziemy mieli po pierwsze możliwość prawne i możliwości finansowe. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Jeszcze tutaj Marcin Grzegorski prosił też o głos i Bartosz Dudkiewicz.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Kontynuując pytanie kolegi Łukasza Nowaka, panie burmistrzu, zapytam jeszcze 

o ten budynek. Mówił pan dwa, trzy tygodnie, żeby tam się trzymać, tylko że jeśli chodzi o 

piec gazowy, to dopiero będzie go można uruchomić po wszystkich odbiorach, czyli 

wentylacyjne. Dopiero jak będą odbiory, dopiero będziemy mogli to uruchomić. Wcześniej 

nie będziemy mogli podać tego gazu. 2-3 tygodnie, to już będzie praktycznie koniec 

listopada. Wiemy, jakie są temperatury, czy mamy jakieś w razie, gdy spadną temperatury do 

blisko zera albo zaskoczy nas, nie wiem, alternatywne rozwiązania odnośnie ogrzewania w 

tych budynkach, bo nie chciałbym, żeby tam będą potem chodziły jakieś farelki, no i potem 

będą obciążeni z tego powodu mieszkańcy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. czy pan kierownik, pan burmistrz, tak? Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni państwo, no jesteśmy zależni od pogody, bo wiadomo, że jeżeli pogoda będzie 

sprzyjać, na razie sprzyja. Prace są wykonywane dosyć sprawnie. Tak jak powiedziałem, nie 

mamy wpływu na firmy, które wykonują, ponieważ jak dobrze wiemy, jedna firma, która 

weszła pierwszym razem, instalacyjna, zeszła z budowy, ponieważ powiedziała, że nie będzie 

pracować na budowie, gdzie ma problem z wejściem do mieszkania i zrezygnowała po prostu. 

W tej chwili jest firma, która, instalacyjna, która no wytrzymała tą presję, chociaż mówi 

sama, że nie jest to łatwo. Już nie chcę podawać przykładu, bo tam są bardzo trudne 

przykłady, na pewno państwo radni niektórzy czy sołtysi wiedzą, do jakich sytuacji tam 

dochodzi. Nie chcę o tym mówić, bo musimy przebrnąć tą budowę. Nie mamy alternatywy na 



razie żadnej przygotowanej, no będziemy się zastanawiać jak się zrobi bardzo zimno, czy 

ewentualnie nie zastosować jakiegoś ogrzewania, które byłoby skierowane na powiedzmy na 

korytarz i stamtąd będzie ogrzewanie, ponieważ jest to budynek dobrze wyizolowany, 

spełniający wszystkie wymagania, więc on utrzymuje ciepło. Nawet dzisiaj jak wchodziłem 

tam do środka, tam jest po prostu cieplutko. Więc na pewno, jeżeli by temperatury spadły 

poniżej zera i trwały przez kilka dni, no może by się zrobił problem, ale będziemy szukać 

wtedy rozwiązania. Na razie tego problemu, na razie nie ma. Firmy nam określają termin na 

połowę listopada, że będą w stanie, więc zostało nam około 2-3 tygodni, no i tych terminów 

na razie się trzymamy, mamy nadzieję, że zostanie to w tym terminie wykonane. Tym 

bardziej, że no staramy się tu przyspieszyć, jeżeli chodzi o właśnie odbiory, jeżeli chodzi o 

podanie gazu również, czyli uruchomienie przyłącza gazowego, co jest bardzo ważne. 

Staramy się, aby po prostu tutaj przyspieszyć wszystkie te procesy administracyjne, na które 

mamy wpływ.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie Burmistrzu, a czy gaz już mamy przyłączony do tego budynku?  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Jest, jest przyłącze gazowe doprowadzone do budynku.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Kolega Bartosz, bardzo proszę.  

 

Radny Bartosz Dutkiewicz 

- Dziękuję bardzo. Chciałbym taki temat tutaj poruszyć, wrzucić, wątek przyszłościowy może 

trochę, bo z tego co wiem, ten budynek po starym kinie, to gmina już przejęła, tak? Dzisiaj 

przesuwaliśmy, nie, ale, ale będzie przejęty, tak? Czyli szanse są duże rozumiem, bo nie wiem 

jakie są plany gminy co do tego budynku. No póki co tam jest chyba magazyn tylko 

prowadzony tak, a taki nawet wpisaliśmy tu z koleżanką radną nasze zadania roczne składane 

przez radnych. Wiem, że taki pomysł był rzucony przez Towarzystwo Przyjaciół Nowej 

Słupi, żeby w przyszłości może w tym budynku takie muzeum utworzyć. I ja tu chciałbym 

swoje trzy grosze dołożyć bo jest to budynek jakby nie było historyczny. Wiem, że tam było 

kiedyś kino, ale i przed wojną tam była bożnica żydowska. To jest to stary budynek. Może 

jakimiś, gdyby nam się udało w przyszłości pozyskać jakieś finanse, niekoniecznie ogromne, 

ale faktycznie utworzyć coś takiego, żeby ten rynek tutaj uatrakcyjnić i zrobić coś takiego jak 

na przykład, nie wiem, Muzeum Historii Nowej Słupi. Miałem okazję, jakiś miesiąc temu 

byłem w Bieszczadach i trafiliśmy do takiego, gdzie właśnie młode małżeństwo całkowicie 

prywatnie założyło coś takiego jak Muzeum Historii Bieszczad i tam jest masa różnych 

przedmiotów, z wykopek pochodzących i jest taka ścieżka edukacyjna jakby od początków 

ostadnictwa Bieszczad poprzez I wojnę, światową II wojnę, czasy powojenne, współczesne. 

Bardzo fajne miejsce, gdzie można się dużo dowiedzieć i dużo zobaczyć różnych 

przedmiotów. A wiemy, że mieszkańcy na pewno mają w Słupi przedmioty różne ciekawe, 

historyczne ze Słupi, dokumenty i zdjęć dużo. Gdybyśmy coś takiego połączyli, ściągnęli od 

mieszkańców, gdyby było takie miejsce wiarygodne, ciekawe, na pewno by mieszkańcy to 

zaoferowali, dali, podzielili się tym, co mają. Jest też ta grupa poszukiwawcza w Jeleniowie, 

którzy mają, wiem, że dużo przedmiotów z terenów tutaj, które znaleźli w Słupi w okolicach, 

na górze Chełmowej, na górze Jeleniowskiej. Wszystko można by połączyć w jedną całość i 

zrobić takie miejsce, które by uatrakcyjniło ten rynek, tutaj przyciągnęło też turystów, a 

gdybyśmy jeszcze ten parking zrobili kiedyś przy cmentarzu, to byłoby ścieżka taka, że tu by 

przeszli przez to muzeum, poszli sobie dalej do tych muzeów naszych na górze, do Parku 



Legend, do Muzeum Starożytnego Hutnictwa, a też w przyszłości zagospodarować można ten 

teren wokół tego tutaj budynku, zrobić też jakieś ławeczki, jakieś miejsca atrakcyjne dla 

turystów. Także taki pomysł na przyszłość, gdybyśmy się to udało już przejąć, poszukać 

jakiegoś dofinansowania, trochę własnym sumptem, takie miejsce stworzyć. Myślę, że to 

byłoby atrakcyjne dla turystów i mieszkańcy by na tym skorzystali. Także to zrzucam taki 

pomysł dla urzędu i żeby się na przyszłość nad tym pomyśleć, zastanowić.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Na przyszłą sesję ma być zrealizowany.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni państwo, no tak, nie da się z poniedziałku na wtorek, ale zależało nam na tym od 

kilku lat, na tym, żeby przejąć ten budynek. Czekaliśmy terminu, który pozwoli nam na 

uzyskanie własności z tytułu zasiedzenia. Termin 30-letni minął, więc w związku z 

powyższym wystąpiliśmy. Nie mamy planu wobec tego budynku na dzień dzisiejszy, bo 

wiadomo, że jeżeli byłby plan, to trzeba mieć projekt, trzeba tu rozmawiać z radą, trzeba 

znaleźć środki finansowe. Takiej rozmowy nie było. Czekamy po prostu na ewentualne 

przejęcie tego budynku, na czym nam bardzo zależy.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Każdy pomysł dobry jest dobrze widziany. I można się nad tym też... Ok. Dobrze. Czy 

jeszcze ktoś chciałby zabrać głos. Bo teraz tak no to już widzę że radni wyczerpali swoje tak i 

teraz sołtysa . Dobrze jeszcze Ewa. Tak.  

 

Radna Ewa Pastuszyńska 

- Dziękuję za głos jeszcze. Ja jeszcze w takiej sprawie. Dużo mieszkańców teraz rozmawia ze 

mną w ogóle i dochodzi, że kiedyś, bo były ławeczki kiedyś na ulicy Świętokrzyskiej, w 

ogóle w Słupi było więcej ławeczek. One, nie wiem, były zlikwidowane. Nie wiem, jak to się 

stało. W tej chwili tylko są w rynku przy przystanku, prawda? Tutaj dwie właściwie zostały te 

ławeczki. ale większość turystów zostawia samochody tu, gdzieś w terenie i idą. To są różne 

osoby. Są z dziećmi rodziny, są starsze osoby, idą i jest taka potrzeba w tej chwili, że jednak 

powinny stać takie ławeczki, że może w przyszłości byśmy pomyśleli na ten temat i 

stworzylibyśmy takie kiedy będzie remont naszej tej ulicy, chociaż na tej ulicy, żeby było 

kilka takich ławeczek, żeby ludzie mogli sobie odpocząć po drodze, bo jest chyba taka 

potrzeba w tej chwili. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, został wywołany ten temat, więc nam też, Pani Ewo, zależy na tym, 

żeby oczywiście Świętokrzyska była tutaj ulicą, która będzie przyciągać, żeby była 

charakterystyczną ulicą dla Nowej Słupi. Myślę, że dla całej naszej gminy. Jesteśmy, ja 

podkreślam to od dawna, nawet na spotkaniach, których udzielam dziś wywiadów, mówię, że 

Słupia jest dopiero na początku drogi, jeżeli chodzi o budowę turystyki w Nowej Słupi. 

Naprawdę jesteśmy na początku drogi. Powstały obiekty, jest faktycznie turysta po otwarciu 

obiektu Park Legend, dodatkowy turysta, który pojawił się tutaj na naszym rynku, pojawił się 

w gminie i jest to zauważalne już, bo wszyscy o tym mówią, do mnie docierają również te 

informacje, zwiększony jest również ruch, jeżeli chodzi o Muzeum Starzonego Hutnictwa. 

Więc będziemy potrzebowali rozwiązań, szanowni państwo, różnych. Nie jesteśmy gminą na 



tyle zasobną, żebyśmy byli w stanie w ciągu kilku lat, czy nawet jednej kadencji zrobić 

wszystko, co by po prostu pozwoliło nam zrealizować swoje marzenia i pomysły. Mamy 

koncepcję między innymi to, co pan Bartosz mówił, jeżeli chodzi o park przy cmentarzu. I ta 

koncepcja to był rząd, w tej chwili około 15 milionów złotych, ten parking. Natomiast 

poszliśmy inną drogą, drogą dofinansowania, gdzie jest projektowana już droga łącząca ulicę 

Kielecką z ulicą Opatowską. Ona uporządkuje, pozwoli na uzyskanie dużego pasa nawet 

wyjazdowego od ulicy Opatowskiej, gdzie mamy zwężone gardło, to jest raz. Dwa, pozwoli 

nam ustalić już jakby poziom parkingu, bo możemy pomaleńku swoimi krokami sposobem 

gospodarczym również ten teren przygotowywać pod parking, bo nie mamy tak dużych 

pieniędzy, czy korzystać z mniejszych projektów. Ale ta ulica to będzie taki początek właśnie 

porządkowania tego urbanistycznego terenu. Mamy również zamierzenie takie, aby ośrodek 

zdrowia, który chcieliśmy wybudować, przebudować i będziemy tutaj wspólnie z panią 

dyrektor rozmawiać, aby powstał ten ośrodek w narożniku, jak się wjeżdża od ulicy 

Kieleckiej w kierunku nad cmentarz, po lewej stronie. Jest to spory teren nasz, on wymaga 

jeszcze na pewno pewnego porządkowania, natomiast jest to nasza działka, I to też by 

urbanistycznie zmieniło ten, no i, a reszta wszystko było przeznaczone pod parking. Jeżeli 

chodzi o ulicę Świętokrzyską, na ulicę Świętokrzyską udało nam się pozyskać 

dofinansowanie i jest to dofinansowanie w kwocie 6 milionów 845 tysięcy 817 zł. Nasz wkład 

własny to będzie 1,711,000 zł. Koszty niekwalifikowane ponad 600,000 zł. Łączna wartość 

zadania to jest 9,191,544 zł. P rojekt tej ulicy wyczerpuje, można powiedzieć, 

zagospodarowanie i również dla turystów, czyli jeżeli chodzi o ławeczki, jeżeli chodzi o 

zieleń, jeżeli chodzi o alejki spacerowe. Będzie to robione oczywiście według tego projektu, 

który tu był przedstawiany dwa lata temu. W naszej, w naszej tutaj sali konferencyjnej był 

pokazywany ten projekt i to będzie realizowane według tego projektu. Projektanci będą 

nadzorować powstanie tego właśnie projektu ulicy Świętokrzyskiej. Także no jesteśmy tutaj 

już zaawansowani blisko, a ja przypomnę, że musieliśmy zrezygnować z projektu 

rewitalizacji, bo on opiewał na kwotę 5 milionów złotych, a zobaczcie państwo, sama droga, 

łączna wartość zadania to jest ponad 9 milionów złotych, więc nie było szans zrobienia za 

tamtą kwotę tego projektu. Także jesteśmy dosyć blisko, mamy jeszcze tutaj radni Nowej 

Słupi również uczestniczyli, było spotkanie, na którym pokazany był wizualizacja, może nie 

wizualizacja, koncepcja drogi od studni w Nowej Słupi, czyli to na Łazach do Wąkopu. I on 

jest, ten projekt jest, przepraszam, koncepcja jest dosyć szczegółowo opisana przez 

projektanta, bo projektant można powiedzieć, no ma tutaj ogromne doświadczenie i można 

powiedzieć, że koncepcja będzie już bardzo dobrym podkładem pod sam projekt. I my tutaj 

zastanawiamy się, na pewno będziemy zastanawiali się z radnymi, bo z państwem, z radnymi 

z Nowej Słupi rozmawialiśmy na ten temat, czy nie podzielić wykonania tej drogi na dwa 

etapy. Jedno to zagospodarować Wąkop, aż do ronda, które tam będzie gdzieś w granicach 

vis-a-vis szkoły, czyli troszkę powyżej, troszkę dalej, rondo, które będzie po prostu no 

rondem takim i nawrotką tutaj na, przy Parku Legend i będzie przy okazji ta droga będzie, 

ponieważ tam jest bardzo szeroka działka, przewidziane są tam parkingi również dla 

samochodów osobowych i autobusu. No i to by na pewno rozwiązywało sprawę, na pewno 

będziemy do radnych występowali z takim zadaniem, żeby takie zadanie utworzyć. Dziękuję 

bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Ewa jeszcze kontynuuje, tak?  

 

Radna Ewa Pastuszyńska 

- Tak, dziękuję. Jeszcze jedno zdanie chciałam. Właśnie chciałam wrócić jeszcze do ulicy 

Świętokrzyskiej, bo kiedyś ja tu zgłaszałam, w poprzedniej jeszcze kadencji, chodziło mi o 



znak jakiś w ogóle przed zakrętem tym do wjazdu do na ulicę Benedyktyńską, że tak powiem 

w tej chwili i tam jest postawiony z pierwszeństwem przejazdu ta droga. Ale to nie 

rozwiązuje sytuacji, bo wiem, że są takie sytuacje, że osoby, które jadą z góry od 

Świętokrzyskiej, jadą sobie, bo mają też pierwszeństwo, prawda? A ci, co z dołu nie znają, to 

myślą, że to z pierwszeństwem to jest właśnie prosta droga Wąkop. I bardzo dużo takich już 

widziałam sytuacji, gdzie po prostu jadą prosto, bo nie znają tego terenu. Z pierwszeństwem 

prosto, nie zakręcają, tylko prosto przecinają, a z góry ktoś jedzie. I tam jest bardzo 

niebezpiecznie. W ogóle. Po prostu jakiś znak, żeby był pierwszeństwem. Pokazane, że 

jeszcze jest droga podporządkowująca. Nie. Droga podporządkowana, żeby tam był taki znak.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Więc odpowiadam Pani radnej, oczywiście o tym Pani wspominała wcześniej. My, 

oczywiście tutaj wstrzymaliśmy się z tą, kwestią stawiania znaku, poza tym znaki to muszą 

być w projekcie organizacji ruchu. A tutaj Pan Burmistrz wspomniał, że oczywiście mamy 

projekt, mamy pozwolenie na budowę, mamy z RIT. W związku z powyższym te wszystkie 

kwestie oznakowania są również w projekcie zawarte. Jest w projekcie organizacji ruchu i 

oczywiście jego się będziemy musieli trzymać, ale już po przebudowanej tej drodze. My 

będziemy niebawem ogłaszać przetarg właśnie na, między innymi na ulicy Świętokrzyską, 

także to będzie, to będzie naszym priorytetem. Natomiast jeszcze tutaj dopowiem, że jeśli 

chodzi o tą ulicę przy cmentarzu, o której pan burmistrz wspominał, jest złożony też wniosek 

już na ZRIT i niebawem też będziemy mieli pozwolenie tutaj na realizację tej drogi. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Czy jeszcze z radnych chciałby ktoś, kolega Marcin, bardzo proszę.  

 

Radny Marcin Grzegorski 

- Dziękuję. Panie burmistrzu, na jednych z portalach społecznościowych widziałem, że z KPO 

dostaliśmy od rządu jakieś pieniądze. Jaka to kwota i na co to będzie przeznaczone? 

Widziałem pana z taką dużą etykietą.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Pan burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni państwo, gmina dostała pieniądze z Polskiego Ładu, nie z KPO. To są pieniądze z 

Polskiego Ładu. Między innymi, dzisiaj żeśmy na komisjach rozmawiali, była kwota 400 

tysięcy złotych dodatkowa na zabytki, między innymi idzie ona na Opatówkę. A jeżeli 

mówimy, jeżeli mówimy o projekcie bardzo dużym 8 milionów 800, no to jest projekt na 

kanalizację w naszej gminie poza aglomeracjami. Kanalizacja poza aglomeracjami. Mamy 

cztery miejscowości, przepraszam, pięć miejscowości. Jeleniów, Dębniak, Trzcianka, Wólka 

Milanska, cztery miejscowości. Nie, nie Paprocice nie, Paprocice wypadają. Trzcianka, 

Wólka Milanowska, Dębniak Jeleniów, cztery miejscowości. To są miejscowości, które 

spełniają te wymagania tego projektu. Jest to kwota 8 milionów 800 tysięcy plus wkład 

własny, więc będzie to kwota 9 milionów 300 tysięcy złotych. Mamy taki problem i to już 

mówiliśmy tu z niektórymi sołtysami, radnymi rozmawialiśmy, że będziemy musieli siąść do 

tego, aby spożytkować te pieniądze i podpisać umowę, natomiast musimy ustalić jakby 

zakres, co w ramach tego możemy zrobić, ponieważ jest to kwota, która nie wystarcza na 

przykład na samodzielne wykonanie Jeleniowa, bo jest to za mała kwota. Kwota potrzebna do 

tego, żeby zamknąć, zamknąć inwestycje kanalizacyjne w tych czterech miejscowościach, to 

jest kwota potrzebna w granicach między 35 a 40 milionów złotych na dzień dzisiejszy. 



Natomiast kwota 8 800 załatwia jakby jedną trzecią, nawet niepełną jedną trzecią tego 

zadania. Więc będziemy musieli tu usiąść z projektantem, z projektantami, z wykonawcami, 

jak ustalić najprościej przebieg, żeby jak najwięcej zrobić za te pieniądze. Żeby te pieniądze , 

9 milionów 300 tysięcy złotych w pełni wykorzystać. To jest wstępna promesa. Dlatego 

zależałoby nam, żeby jak najwcześniej podpisać umowę. Jeżeli podpiszemy umowę, będzie 

ona zobowiązująca. Mamy przyrzeczenie promesy. Mamy gotowe projekty, no nie wiemy, 

mamy na razie przyrzeczenie pierwszej promesy i tą promesę będziemy chcieli spożytkować 

w ten sposób, żeby po prostu no zorganizować przetarg i dostać promesę główną, podpisać 

umowę.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- No ale tu na którejś z sesji jak rozmawialiśmy odnośnie kanalizacji poza aglomeracjami, no 

to tam padły konkretne stwierdzenia, że w Polskim Władzie nie ma takich środków, są tylko 

w KPO.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ja może tak króciutko powiem, ponieważ no Polski Ład, który został wprowadzony, to jest 

bardzo dobry program. Jego, ten program chwali każdy samorząd. Dlaczego? Dlatego, że tam 

są wykonywane zadania, te, które my jako samorząd ustalimy i chcemy wykonać. Nie ma tam 

takiego przymusu, że jest na przykład wniosek składany do RPO, czy wniosek składany do 

instytucji, który podlega konkursom, pewnym ograniczeniom, regulaminowi. Tu jest, tylko i 

wyłącznie zakres, który ustali samorząd. Oczywiście tam jest podzielony Polski Ład na kilka 

działań. Działanie takie jak wykonywanie dróg, termomodernizacja czy kanalizacja są 

dofinansowane najwyżej. To jest dofinansowanie na poziomie 95%. Następna jest 90 i 85%, i 

80. Więc my się staramy korzystać z tych najwyższych dofinansowań. Nie ma tam żadnych 

ograniczeń co do inwestycji, więc firmy, jeżeli chodzi o samorządy, one wykonują bardzo 

różne. Zakupują sprzęt, zakupują samochody strażackie, wykonują inwestycje w różnego typu 

działaniach. My, ponieważ mamy projekty i jako gmina, jako Rada tutaj żeśmy ustalili, że 

największym priorytetem dla nas jest skanalizowanie gminy, przeznaczaliśmy środki na 

projekty, przeznaczaliśmy środki na zagwarantowanie wykonania tych inwestycji, więc my 

staramy się tu jako gmina skorzystać z Polskiego Ładu, uzupełnialiśmy wkład własny, żeby 

nie zadłużać gminy, wkład własny w te projekty kanalizacyjne. Przypomnę tylko, że tą 

kanalizację, którą ostatnio Państwo uczestniczyli w otwarciu uroczystym, to była kwota 

ponad 37 milionów złotych, gdzie gmina wydała niepełne 2 miliony złotych jako wkład 

własny. Więc to było dofinansowanie naprawdę na niespotykanym poziomie. Dlatego 

staramy się nie zadłużać gminy, wykonać zadania, które państwo tutaj jako Rada ustalacie 

wspólnie z mieszkańcami. I w Polskim Ładzie tych ograniczeń takich nie ma, ono jest bardzo 

wygodne, jeżeli chodzi o realizację inwestycji na terenie gminy. Bardzo wygodne narzędzie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dobrze, dziękuję bardzo. Już teraz oddaję głos Sołtysom. Pierwszy zgłaszał się Sołtys z 

Jeziorka, bardzo proszę.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Panie Burmistrzu najpierw bym chciał podziękować za tą nieszczęsną drogę, wyrównanie 

Szanowna Rada dobrze zna, wyrównaliśmy. Panie kierowniku są chłopy zadowolone, ja też 

jestem zadowolony. Druga sprawa Panie Burmistrzu droga powiatowa. Czy mamy 

kompletową dokumentację na drogę powiatową. Dalej. Panie Burmistrzu zwracałem się do 

was o ten przepust na drodze powiatowej między drogą powiatową a gminną na środku 

Jeziorka wreszcie załatwiłem ten przepust już jest z powiatem załatwiona sprawa. Przyjadą 



wyrwą ten przepust bo jednak trzeba go wyrwać dopiero zrobić bo tam się nie da przeczyścić. 

Następna sprawa, Panie burmistrzu, chciałem właśnie rozmawiać o tych rowach na 

Jeziorkach, a szczególnie mi chodzi, był kierownik z powiatu ze mną, od numeru 75 do 85 i 

kierownik z powiatu powiedział, że one tego nie wyczyszczą, bo pozamulały kanalizacja, a 

teraz to jak kopały, te rowy pozamulały. Dziś, Panie burmistrzu, jechałem do na sesję, są 

pełniutkie rowy wody, bo tam nie ma przepustów, bo jak wierciły, to ten mu ładowały do 

rowu, są mostki pozatykane, to jest ich wina, to mówię od razu, a pan radny dobrze wie, w 

którym miejscu, bo tam zdjęcia robił, to wie o co mi chodzi. Pani radny chyba mnie poprze w 

tej sytuacji i trzeba to, panie burmistrzu, do tej firmy zgłosić. Bo niech oni to się wezmą, bo 

powiat to powiedział, że tego nie zrobi, to jest firma. Ten Mostek powiedział jak najbardziej, 

z kierownikiem rozmawiałem, załatwiona jest sprawa. Panie burmistrzu, tu szanowna rada 

mówi o samochodach. Panie burmistrzu, ja zwracam się do rady i do pana burmistrza, żeby tą 

kompletną dokumentację zrobić na drogę powiatową, bo my nie mamy tej kompletnej 

dokumentacji. Nie wiem czy pan radny wiesz dobrze o tym, czy nie wiesz. Ja o drogę, a 

najpierw o samochód. No bo jak nie będzie w miarę, panie burmistrzu, drogi, to co nam po 

samochodzie, to ja będę do rady, żeby mi dyliżans kupić, konie mam. No jak ludzi 

przywodzić dyliżansem. No bo panie burmistrzu, szanowna Rado, po zimie to ta droga się nie 

będzie nadawać. Wiadomo, że ją teraz nie zrobimy, bo jest kanalizacja, ale my musimy 

przygotować się do tej drogi. Skończy się kanalizacja, moment zrobić tą drogę, bo to jest 

chyba nie ma w gminie gorszej drogi, a nawet powiecie jak jest na Jeziorku i zrobić tą 

kompletną dokumentację. Rozmawialiśmy, nie będę gadał z kim, bo pan burmistrz był przy 

tym, że nie mamy kompletnej dokumentacji na tą drogę powiatową. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Pan kierownik.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Otóż szanowni państwo rozmawialiśmy na ten temat tej dokumentacji na drogę w Jeziorku 

powiatowym. Oczywiście dokumentacja kiedyś była, ona wyszła, ważność jej. Myśmy ją, tą 

dokumentację zawiesili do powiatu, przekazaliśmy powiatowi, powiat nie zrealizował 

wówczas tej inwestycji w związku z powyższym dokumentację trzeba zaktualizować, ona jest 

aktualizowana, będzie zaktualizowana na początku przyszłego roku i jesteśmy tu w kontakcie 

z władzami powiatowymi. Jeżeli ta dokumentacja będzie, to z rozmowy, którą też 

przeprowadziliśmy, jest to dla powiatu z tego co wiemy w zasadzie jedna z priorytetowych 

dróg, chyba tak mogę panie burmistrzu powiedzieć i tutaj będzie zrealizowana. Dobrze się 

dzieje, że ona nie jest zrobiona teraz, bo są robione przyłącza i tak fizycznie, technicznie nie 

można by było zrealizować tej inwestycji. Natomiast jeżeli skończą się przyłącza, jak 

najbardziej droga jest bardzo ważna i dla nas również, dla gminy, żeby tą drogę zrealizować. 

Dziękuję.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Jeszcze jedno, jak jestem przy głosie, panie burmistrzu, mówimy, że będziemy płacić tysiąc 

osiemset złotych na te przyłącze od kanalizacji, od studzienki do domu, tak? Od tej głównej, 

od najbliżej studzienki do domu muszę se tam zrobić, tak? To ja se będę kopał gdzieś z 

osiemnaście metrów, to za co ja będę płacił te tysiąc osiemset złotych? Bo studzienka jest, ta 

moja główna jest przy samej drodze. Ja mam szambo... A z tego co wiem... Panie burmistrzu, 

Panie kierowniku kopią, zostawiają po 3 metry, przypuśćmy, nawet u sąsiad, nie będę mówił 

gdzie, albo lepiej nie mówić gdzie, żądającą 300 złotych za metr. To za co my wypłacili te 

1800 złotych? To jak ja mam zapłacić 1800 złotych, to ja za 1800 złotych to od tej głównej 

nitki se kopię do domu bez żadnego...  



 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowny panie Sołtysie, no nie wprowadzajmy w błąd ludzi, naprawdę, tyle spotkań, ile 

było w Jeziorku, pan też w tym uczestniczył. Przyłącze jest po stronie mieszkańca, my 

wykonujemy to przyłącze tutaj w porozumieniu z firmą, cena jest uśredniona dla całego 

jeziorka, bo gdyby przyszło wykonywać panu przyłącze, który ma metr, a temu, kto ma przez 

drogę, to ten przez drogę by się nie wypłacił, bo by zapłacił 30 tysięcy złotych, nie byłoby go 

stać. My chcemy zrobić dla Jeziorka kanalizację, żeby każdy mieszkaniec mógł skorzystać. 

Dlatego jest uchwałą rady gminy przekazane, tak jak tu powiedziałem, 3 miliony 500, ponad 

500 tysięcy złotych. To są pieniądze nasze, przekazane dla mieszkańców tych miejscowości, 

które są w tej chwili w systemie tej budowanej kanalizacji. Natomiast jeżeli pan chce sobie 

przyłącze sam wykonać, nikt panu tego nie broni, tylko my żądamy tak, projektu, 

inwentaryzacji, przyłączenia zgodnie z wymogami, co pan Jacek sprawdzi, bo musi pan do 

nas wystąpić o warunki przyłączenia, nie musi pan się przyłączać. Wystarczy, że pan napisze 

warunki o przyłączenia, sam se pan wykona. Ale ten koszt pana będzie w granicach, jak 

żeśmy liczyli na dzień dzisiejszy, nawet jak ma pan krótkie przyłącze. To jest kilka dobrych 

tysięcy złotych. 1800 złotych, no wyobraźmy sobie państwo, rozmawiałem z panem Sołtysem 

z Dębna. 2200 złotych płacił za wodę, za przyłącze wody, kiedy panie radny? Ile lat temu? 

10? No to o czym my mówimy, no 1800 zł, szanowni państwo, no chcemy być sprawiedliwi 

dla wszystkich, wykonywaliśmy przyłącza na Cząstkowie, na Górnym Osiedlu, w Starej 

Słupi, w Pokrzywiance, wszędzie wynosiła 1800 kwoty. Radni podjęli uchwałę, żeby po 

prostu wszystkich potraktować jednakowo, zresztą bardzo dobrze, bo to jest po prostu 

jednakowe traktowanie wszystkich, więc uzgodniliśmy, że to przyłącze kosztuje 1800 zł. 

Niech pan, nie ma tutaj żadnego specjalisty, bo bym panu powiedział, sama mapka do celów 

projektowych to jest ponad 1000 zł. Materiały na zakup studzienki to są chyba około 1500 zł. 

To już ma pan 2500 zł. Pan płaci 1800 zł za przyłącze, gotowe, żeby sobie podłączyć, 

włączyć je do sieci. Tak mówi prawo budowlane. No to nie wprowadzajmy ludzi w błąd. 

Jeżeli ktoś ma problem, bardzo proszę, skierowałem, że można przyjść do pracownika. 

Wszystko wyjaśnimy, każdą najdrobniejszą sprawę.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Dobra, nie będę wnikał w szczegóły, bo panie burmistrzu, jeśli mówicie, tu chyba 

wspomniałem na o trzech studzienkach, to ja mam przypuśćmy, czy wiele innych osób, na 

przykład ja mam studzienkę przy drodze, to do mojego domu kto będzie prowadził, to mam 

jeszcze oprócz tego tych tysiąc osiemset zł mam jeszcze raz płacić?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Drodzy państwo, ja proponuję, naprawdę, ponieważ byłaby tu dyskusja, która by się nie 

skończyła, ja proponuję, aby każdy, kto ma jakiś indywidualny problem, Naprawdę, nasi 

pracownicy przyjęli ogromną ilość osób. Nawet były takie sytuacje, że 2,5 godziny 

poświęcaliśmy dla jednego petenta, żeby wyjaśnić od początku do końca, te przyłącza są 

dzisiaj zrealizowane. W Bartoszowinach, gdzie były bardzo duże problemy, już w tej chwili 

jest praktycznie bez mała 100%, bodajże dwóch mieszkańców nie jest przyłączonych, o co 

martwiliśmy się, także wszystko wyjaśnione zostało.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ale dobrze, bo widzę, że to się taka luźna dyskusja zaczyna robić. O głos jeszcze prosił 

kolega Sylwester Kozłowski, Grzegorz Rapcia i później Sołtys z Sosnówki.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 



- Bardzo dziękuję. Józek, gwarantuję Ci, że tak nie będzie, jak mówi kolega Sołtys. Na 100%. 

Przed chwilą, znaczy na wspólnym posiedzeniu komisji troszeczkę inaczej było powiedziane. 

Rada podjęła uchwałę o dofinansowaniu z budżetu gminy 8800 do przyłącza. Mieszkaniec 

dopłaca 1800 zł, ale to jest dopłata do przyłącza od głównej sieci, która biegnie przez Jeziorko 

do studzienki, która jest na twojej działce. Do studzienki przyłączeniowej, która jest na twojej 

działce. I taka odpowiedź i to kosztuje 1800 zł. Natomiast od tej studzienki do Twojego domu 

to jest Twój koszt dodatkowy. Natomiast później na sesji Pan Marek jeszcze wyjaśnił, że od 

ostatniej studzienki na posesji i tu może być taka sytuacja, o której mówi Józek, znaczy 

przepraszam kolega radny i Sołtys, ale chyba zbyt daleko brniemy na sesji z takimi 

komentarzami i trzeba naprawdę to usystematyzować, bo jest totalny chaos.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Temat jest bardzo drażliwy. Tutaj teraz kolega, no kolega ten i już sołtys Sosnówki.  

 

Radny Grzegorz Rapcia 

- Panie Sołtysie, tutaj no popieram, tutaj w sprawie wyczyszczenia tych rowów, że to powinna 

zająć się ta firma, która tam robiła te kanalizacje. Na początku mojej kadencji, ja 

rozmawiałem tam z zarządem dróg powiatowych, rowy zostały na całej długości 

miejscowości wyczyszczone. Następnie, no tam problem jest właśnie, tak jak pan mówi, z 

tymi numeracjami, tam jest problem, bo tam nawet choć jest susza wszędzie w całej Polsce, to 

tam woda i tak w tych rowach stoi, no bo nie oszukujmy się. I z tym, tak jak Pan mówi, trzeba 

coś zrobić, ta firma powinna udrożnić te rowy. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Ale to, że jest zapisane, kierownik będzie interweniował w tej kwestii. Dobrze, Sołtys, 

Sosnówki.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Dziękuję bardzo. Ja prośbę mam do Pana kierownika Marka o wyremontowanie lub 

zrobienie dwóch nowych tablic informacyjnych, bo są dwudziestoletnie te tablice tam koło 

sklepu w Sosnówce i koło mnie. Wiejskie, tak, informacyjne. Zrobione z jakiegoś drzewa, że 

wypaczyły się te deski, nawet nie idzie jak informacji przybić. Następna sprawa to prosiłbym 

o wyprostowanie znaku. Nie wiem, czy tam jest złamany, czy skrzywiony, jakiś pijany tam 

złamał przy pos. 25B w kierunku Sosnówka Łąki, bo jest przechylony 45 stopni. To do Pana 

Marka tyle i do Pana Jacka. Chodzi o, nie ma już Radnego mojego? Nie ma. Tak jest 

zagrożenie, hydrant stoi tam przy wjeździe z drogi i na jego posesji. Nie wiem, ktoś uderzył 

tam w niego, jest przechylony. Tak, koło Marcina, na posesji tak. I to tyle, dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Jeszcze tak, pan kierownik, bo tak się zrobił szum, że ja nie słyszę, czy to 

jest w formie pytania, czy w formie, w formie po prostu takiej dyskusji.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Szanowni Państwo, jeśli chodzi o tablice informacyjne, takie sołeckie, to już kilka lat, panie 

sołtysie, jest taka, no niepisana tradycja, że w funduszu sołeckim sobie sołectwa 

zabezpieczają te środki na tablicę. Także nie mam, jak pan zauważył, nie mamy już kilka lat 

takiego zadania inwestycyjnego i tutaj pani skarbnik też prosiła mnie, żeby informować 

sołtysów, że w miarę możliwości, jeśli wam zostają środki, chcecie sobie wyremontować no 

to ja informuję.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Tutaj są sugestie, że powinienem do pewnego lekarza iść laryngologa że 

coś, ale zobaczcie, że w ramach oszczędności dzisiaj nawet nie zaświecaliśmy światła na tym, 

na sali konferencyjnych. Czy jeszcze ktoś chciałby?  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Jeszcze chwileczkę chciałem dopowiedzieć. Bardzo się dobrze dzieje w Sosnówce. Jeden 

odcinek oświetlenia ulicznego tego brakującego jest wykonany. Na drugim i trzecim odcinku 

słupy są postawione. Także idzie praca dobrze. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Wszyscy widzimy. Kolega Sylwester.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Dziękuję Panie Przewodniczący za możliwość zabrania głosu. Jeszcze 

Panie Burmistrzu, wspomniał Pan w swojej wypowiedzi na temat studni w Nowej Słupi. 

Chciałem dopytać, na jakim jesteśmy etapie? Czy to już jest finał? Czy to jest oddane do 

użytkowania? Czy będzie oddane? Kiedy? To jest jedna sprawa. A druga sprawa, kolega 

Sołtys powiedział o oświetleniu ulicznym. Na wniosek sołtysa z Mirocic widziałem, że są 

przestawione słupy między Jeziorkiem, przepraszam, czy kolega Marka, wniosek też był 

złożony, między Mirocicami a Jeziorkiem, tylko pytanie jest takie, czy jest potrzeba, żeby tam 

aż tyle tych słupów było, bo w tej chwili są słupy i elektryczne, po których biegną przewody, 

tak, zasilające, i obok stawiamy słupy, na których będzie tylko oświetlenie. Często jest tak, że 

na jednej działce mamy dwa słupy, a działki są dosyć wąskie. dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Widzę, że pan kierownik chce odpowiedzieć.  

 

Kierownik Marek Partyka 

- Otóż Szanowni Państwo, my realizujemy oświetlenie uliczne zgodnie z projektami, jeżeli 

chodzi tam o ten odcinek, który Pan radny wspomniał, jest to droga wojewódzka, są pewne 

normy i te normy określają szerokość rozstawiania słupów, jak i również odległość od drogi, 

bo te słupy mają doświetlać drogę wojewódzką i to, po tym są badania robione, 

fotometryczne, stąd też na tych słupach, które tam są daleko, tych lamp nie mogliśmy 

zlokalizować, to po pierwsze, a po drugie, nie zawsze PGE daje nam taką zgodę, to jest 

następna sprawa. A jeżeli taka zgoda jest, to my musimy za lokalizację tych lamp na słupach 

płacić potem pieniądze.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Pan Burmistrz jeszcze w kwestii studni, tak?  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Kilku kwestii, które zostały tu poruszone. Przede wszystkim może pierwszy punkt to 

chciałbym podziękować sołtysom i radnym za to zaangażowanie, że zaangażowali się i 

dzwonią, wydzwaniają do powiatu i troszkę się ruszyło, troszkę takich prac porządkowych na 

naszym terenie zostało wykonane na kilku drogach, ale to myślę, że dzięki właśnie 

interwencji sołtysów i radnych tutaj i za to chciałbym podziękować, bo to jest szanowni 

państwo dla nas bardzo ważne, ponieważ no ja jako urząd dzwonię, często spotykam się z 

powiedzmy no, że zostanie to wykonane i to odkładane. Natomiast w momencie, kiedy 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

dzwoni sołtys, no to są ludzie w terenie, prawda, więc to zostaje dobrze odbierane. Dwa, taka 

informacja, ponieważ pokłosiem spotkania w Mirocicach było to, że wybrałem się, jeżeli 

chodzi o Trochowiny - Mirocice, jeżeli chodzi o ten most, faktycznie sprawdzałem jego stan, 

byłem tu z panem kierownikiem, oceniliśmy to faktycznie, że należy wykonać to w miarę 

szybko, w miarę posiadanych środków jak najszybciej, ponieważ jest to stan trudny, 

faktycznie jest to trudny, o ile przyczółki są jeszcze może okej, no to jednak sam stan jest 

kiepski. Pokłosiem tego spotkania było też wykonanie zjazdu. Tutaj wykonaliśmy własnymi 

siłami zjazd, ewentualnie dla potrzeb jakiegoś większego, cięższego samochodu, który 

musiałby wjechać tam, czy na przykład straży pożarnej. Obok mostu został poprawiony przez 

nas zjazd. Jeżeli chodzi o studnie w Nowej Słupi, studnia w Nowej Słupi tak, jak zostało 

uroczyste otwarcie, była, ona została oddana do użytkowania, ona w tej chwili funkcjonuje, 

jest skierowana woda na Nową Słupię, Mirocice, Baszowice, część chyba Mirocic, 

Baszowice-Hucisko, tak, jest skierowana ta woda. Na razie eksploatujemy to źródło bardzo 

oszczędnie, ponieważ jest to nowo założone źródło. Chcemy wiedzieć, jak się zachowuje. 

Badane są wszystkie parametry. Studnia ma sondę i wszystkie te parametry pan Jacek ma na 

podglądzie bada je. Również zwróciliśmy się tutaj do wykonawcy, aby nam po prostu 

uczestniczył w tym procesie, jak ustawić tą studnię, jak ją eksploatować. A w każdym razie, 

jeżeli chodzi o studnie, ona nam dużo pomaga, ponieważ no jest to ujęcie naprawdę, które 

zabezpiecza nas jako gminę, jeżeli chodzi o wodę. Jeżeli chodzi o słupy oświetleniowe, to ja 

szanowni państwo dopowiem taką rzecz, bo były pytania na spotkaniach i może dobrze 

byłoby, żeby państwo radni czy sołtysi, ale również mieszkańcy usłyszeli. Tam, gdzie była 

modernizacja, myśmy nie dobudowywali słupów. Bo były takie pytania, ponieważ ktoś 

mówił, że tam słupy są rozstawiane daleko, tutaj w nowych są budowane blisko. Tam, gdzie 

jest projekt nowy, nowego odcinka, on spełnia wszystkie wymagania. Oświetlenia, tak jak 

pan Marek tutaj powiedział, pan kierownik, muszą spełniać pewne wymagania i te projektowe 

są zapewnione. Natomiast w przypadku modernizacji, na istniejących słupach zostały 

założone lampy, które są ledowe, które są nowoczesnymi lampami. Natomiast nie możemy 

tam przez okres trwałości ingerować i dokładać żadnych lamp, więc w związku z powyższym 

musi to pozostać na tym etapie, na którym jest. 

 

 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

To w takim razie przechodzimy do punktu dziesiątego. Zamykam osiemdziesiątą pierwszą 

sesję Rady Miejskiej dziękuję bardzo wszystkim za udział. 
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